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Commission des Affaires sociales, 
de l'Emploi et des Pensions 

Commissie voor Sociale Zaken, 
Werk en Pensioenen 

 

du 

 

MERCREDI 22 NOVEMBRE 2023 

 
Après-midi 

 
______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 22 NOVEMBER 2023 

 
Namiddag 

 
______ 

 
 
Le développement des questions commence à 13 h 39. La réunion est présidée par Mme Cécile Cornet. 
De behandeling van de vragen vangt aan om 13.39 uur. De vergadering wordt voorgezeten door mevrouw 
Cécile Cornet. 
 
La présidente: La question n° 55039706C de M. De Roover est trans-
formée en question écrite.  
 

De voorzitster: Vraag 
nr. 55039706 van de heer De 
Roover wordt omgezet in een schrif-
telijke vraag.  
 

01 Questions jointes de 

- Gaby Colebunders à Frank Vandenbroucke (VPM Affaires sociales et Santé publique) sur "Le manque 
de clarté concernant la responsabilisation des entreprises et des malades de longue durée" (55039900C) 
- Sofie Merckx à Frank Vandenbroucke (VPM Affaires sociales et Santé publique) sur "Le manque de 
clarté concernant la responsabilisation des entreprises et des malades de longue durée" (55039901C) 

01 Samengevoegde vragen van 

- Gaby Colebunders aan Frank Vandenbroucke (VEM Sociale Zaken en Volksgezondheid) over "Ondui-
delijkheden over de responsabilisering van bedrijven en langdurig zieken" (55039900C) 
- Sofie Merckx aan Frank Vandenbroucke (VEM Sociale Zaken en Volksgezondheid) over "Onduidelijk-
heden over de responsabilisering van bedrijven en langdurig zieken" (55039901C) 
 

01.01  Gaby Colebunders (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, ik heb 

enkele vragen over de concrete uitrol van uw terug-naar-werkbeleid, 
meer bepaald over de responsabilisering van enerzijds de bedrijven en 
anderzijds de langdurig zieken. Zoals u al begrepen hebt, vinden wij met 
de PVDA die responsabilisering allerminst evenwichtig. Bovendien is 
het momenteel zeer onduidelijk hoe de maatregelen vandaag al toege-
past worden en welk effect ze hebben. 
 
Ik begin met mijn vragen over de responsabilisering van langdurig zie-
ken. Op een eerdere vraag van ons antwoordde u dat de mutualiteiten 
tot nu toe geen sancties oplegden aan rechthebbenden voor het niet, 
gebrekkig of laattijdig inleveren van de veelbesproken vragenlijst. Bete-
kent dit dat er inmiddels wel sancties zijn toegekend voor het niet opda-
gen bij een terug-naar-werkcoördinator of adviserend arts? Zo ja, hoe-
veel personen hebben zo'n sanctie gekregen? 
 
Wat de responsabilisering van de bedrijven betreft, gaf u eerder te ken-
nen dat voor het eerst 173 bedrijven beboet werden voor een boven-
maats aantal langdurig zieken. Samen bedragen die boetes 1,38 mil-
joen euro. Om die boetebedragen effectief te besteden aan preventie-
maatregelen, moeten er in alle sectoren cao's afgesloten worden die de 
bevoegde instellingen aanduiden. In hoeveel sectoren is die cao al af-
gesloten en welke zijn dat? Ik neem aan dat de boetes al geïnd zijn, 
maar waar werden ze opgelegd? 

01.01  Gaby Colebunders (PVDA-

PTB): Aux yeux de mon parti, la res-
ponsabilisation des entreprises et 
des malades de longue durée dans 
le cadre de la politique du retour au 
travail est loin d'avoir été organisée 
d'une manière équilibrée. En outre, 
la confusion règne quant à la ma-
nière dont les mesures sont appli-
quées aujourd'hui. 
 
À une question précédente, le mi-
nistre avait répondu qu'à l'époque, 
les mutualités n'avaient pas encore 
infligé de sanctions aux ayants droit 
qui avaient omis de remettre leur 
questionnaire, qui l'avaient remis 
tardivement ou de manière incom-
plète. Des sanctions ont-elles été in-
fligées entre-temps aux personnes 
qui ne se sont pas présentées de-
vant un coordinateur de retour au 
travail ou un médecin-conseil? 
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 Le ministre a indiqué précédem-
ment que 173 entreprises ont déjà 
reçu une amende, parce qu'elles 
comptaient un nombre exagéré de 
malades de longue durée. Le 
montant total de ces amendes est 
de 1,38 million d'euros. Afin de 
pouvoir consacrer ce montant à des 
mesures préventives, des conven-
tions collectives de travail (CCT) 
désignant les organismes compé-
tents doivent être conclues dans 
tous les secteurs. Dans quels 
secteurs, ces CCT ont-elles déjà été 
conclues? Où précisément les 
amendes ont-elles été infligées?  
 

01.02 Minister Frank Vandenbroucke: Mijnheer Colebunders, u hebt 

het over onduidelijkheden. Uit uw vraag blijkt evenwel dat u zelf bijzon-
der veel onduidelijkheden rondstrooit. 
 
U vroeg hoe het nu zit met de sancties voor de mensen die de brief niet 
invullen. Zo zit dat echter niet in elkaar. U moet het hele artikel 215oc-
tiesdecies van het ZIV-besluit eens herlezen. Ik zal het hier niet voorle-
zen, want de voorzitster heeft me gevraagd om het bondig te houden. 
Anders wou ik het wel helemaal voorlezen. 
 
U vindt daarin twee sanctiegronden ten aanzien van werknemers. Ten 
eerste, als de gerechtigde daadwerkelijk een tweede keer zonder gel-
dige rechtvaardiging afwezig is op het medisch onderzoek waartoe hij 
uitgenodigd wordt omdat hij de brief niet heeft opgestuurd, dan wordt 
het dagbedrag van de uitkering verminderd met 2,5 % enzovoort. Ten 
tweede, als de gerechtigde daadwerkelijk een tweede keer zonder gel-
dige rechtvaardiging afwezig is op het eerste contactmoment, dan wordt 
het dagbedrag enzovoort. 
 
Met andere woorden, het niet invullen van de vragenlijst resulteert van-
zelfsprekend niet meteen in een sanctie. De wetgeving zit zo niet in el-
kaar. Daarvoor worden geen sancties opgelegd. 
 
Tot vandaag waren er evenmin sancties voor die gevallen waarin zon-
der het aanbod tot hulp daarbij de gerechtigde de vragenlijst niet inge-
vuld heeft en bovendien niet is ingegaan op het herhaalde verzoek om 
zich vervolgens aan te bieden bij de adviserend arts voor een medisch 
onderzoek om een inschaling van de restcapaciteit mogelijk te maken. 
Dat geldt ook voor de gevallen waarin de adviserend arts oordeelt dat 
het nuttig is dat de terug-naar-werkcoördinator met de gerechtigde ver-
kennende gesprekken voert om vrijblijvend samen te bekijken wat de 
mogelijkheden zijn, en ook voor de gevallen waarin de gerechtigde na 
twee uitnodigingen zonder verantwoording niet komt opdagen voor zo'n 
gesprek. 
 
In al die gevallen werden nog geen sancties opgelegd. Waarom niet? 
Omdat de gerechtigden het blijkbaar billijk vinden, misschien in tegen-
stelling tot u, dat zij dat soort wellevendheid in acht nemen en dus wel 
ingaan op die vragen en uitnodigingen. 
 
Ik vrees dat ik u ook wat zal moeten teleurstellen voor uw tweede vraag. 

01.02  Frank Vandenbroucke, mi-

nistre: M. Colebunders crée lui-
même une certaine confusion en la 
matière. 
 
L'article 215octiesdecies de l'arrêté 
royal AMI prévoit deux motifs de 
sanction à l'égard des travailleurs. 
Si un titulaire est absent une se-
conde fois sans justification valable 
à l'examen médical auquel il est in-
vité parce qu'il n'a pas envoyé la 
lettre, le montant journalier des in-
demnités est réduit de 2,5 %. De 
même, si le titulaire est absent une 
seconde fois sans justification va-
lable au premier moment de contact 
avec le coordinateur du retour au 
travail, le montant journalier est ré-
duit de 2,5 %. Le fait de ne pas rem-
plir le questionnaire n'entraîne donc 
pas immédiatement une sanction. 
 
Aucune sanction n'a jusqu'à présent 
été infligée pour de tels cas. Con-
trairement à M. Colebunders, tous 
les titulaires estiment apparemment 
qu'il s'agit d'un régime équitable et 
acceptent dès lors les invitations. 
 
Les partenaires sociaux des sec-
teurs sont les mieux placés pour 
évaluer les besoins de leur secteur 
et pour décider de l'affectation des 
moyens issus des cotisations de 
responsabilisation. Nous avons 
donné jusqu'à deux ans aux sec-
teurs pour conclure des accords en 
la matière, mais nous espérons évi-
demment qu'ils se mettront plus tôt 
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U wekt daar immers ook de indruk dat er iets onduidelijk is. De sociale 
partners van de sectoren zijn het best geplaatst om de behoeften in hun 
sector, paritair comité of subcomité te kennen, en zijn dus ook het best 
geplaatst om te beslissen wat er moet gebeuren met de middelen uit de 
responsabiliseringsbijdrage, op maat van hun behoeften. 
 
We hebben de sectoren tijd gegeven om daar afspraken over te maken, 
à la limite zelfs tot twee jaar. We hopen natuurlijk dat ze daar sneller in 
gaan. Daarom hebben de heer Dermagne en ik naar aanleiding van de 
publicatie van het betrokken KB op 1 oktober en een aanvulling op de 
wet op 26 oktober een brief gestuurd, op 13 november, aan de voorzit-
ters van alle paritaire comités om hun leden-onderhandelaars te wijzen 
op die opportuniteit voor het opmaken van een kader voor de besteding 
van de responsabiliseringsbijdrage. We hopen dat de RSZ dankzij eer-
ste cao’s in staat zal zijn om in de eerste twee kwartalen van 2024 al de 
eerste opbrengsten toe te kennen aan de betrokken sectorfondsen. 
 

à la tâche. C'est pourquoi, le 13 no-
vembre, le ministre Dermagne et 
moi-même avons envoyé un cour-
rier aux présidents de toutes les 
commissions paritaires, leur de-
mandant d'attirer l'attention de leurs 
négociateurs sur l'importance d'un 
cadre pour l'affectation des cotisa-
tions de responsabilisation. Nous 
espérons que l'Office national de 
sécurité sociale (ONSS) pourra oc-
troyer les premières recettes aux 
secteurs concernés dès les deux 
premiers trimestres de 2024, sur la 
base des premières CCT en la ma-
tière.  
 

01.03  Gaby Colebunders (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, uw ant-

woord op mijn vorige vraag was niet duidelijk. Daarom heb ik u nu een 
opvolgvraag gesteld. Het is ons recht om door te vragen, dat lijkt mij 
logisch.  
 
Ik wil er u even aan herinneren dat u plots het idee kreeg om die wet 
naar voren te brengen. Iedereen was daar nochtans tegen, zowel de 
werkgevers als het RIZIV en de vakbonden, omdat die wet overbodig 
is. Eigenlijk bevestigt u dat ook. Er zijn immers geen sancties. U zei het 
daarnet zelf: dat komt doordat de mensen voor de begeleiding open-
staan.  
 
U geeft de sociale partners, die beslissen over de responsabiliserings-
bijdrage, enige tijd. Ik vind wel dat die bijdrage goed en effectief besteed 
moet worden. Ik wil nog even bekijken hoe dat verder zal verlopen. We 
zullen dat vanzelfsprekend verder opvolgen.  
 

01.03  Gaby Colebunders (PVDA-

PTB): À l'époque, les employeurs, 
l'INAMI et les syndicats étaient op-
posés au projet de loi instaurant le 
"trajet retour au travail". Aujourd'hui, 
le ministre leur donne raison en ré-
alité, car il s'avère que la loi est su-
perflue. En effet, il n'y a pas de 
sanctions. J'espère que les fonds 
provenant des contributions de res-
ponsabilisation seront affectés cor-
rectement.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

02 Question de Gaby Colebunders à Frank Vandenbroucke (VPM Affaires sociales et Santé publique) 

sur "L'évaluation de la réduction des cotisations patronales pour le premier semestre 2023" (55040057C) 

02 Vraag van Gaby Colebunders aan Frank Vandenbroucke (VEM Sociale Zaken en Volksgezondheid) 

over "De evaluatie van de vermindering van de werkgeversbijdragen voor de eerste helft van 2023" 
(55040057C) 
 

02.01  Gaby Colebunders (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, vorig 

jaar besliste de regering om de werkgeversbijdragen voor de eerste 
helft van 2023 te verminderen. Dat zou de sociale zekerheid ongeveer 
1 miljard euro kosten. Volgens de regering is de vermindering een com-
pensatie voor de loonindexeringen, zodat bedrijven het hoofd boven 
water kunnen houden. 
 
Vorige maand publiceerde de Nationale Bank van België een rapport 
over de historisch hoge Belgische bedrijfswinsten; dus zo slecht gaat 
het hier toch niet. Dat staat in schril contrast met de doelstelling van de 
maatregel. 
 
Hoe evalueert u de vermindering van de werkgeversbijdragen voor de 
eerste helft van 2023 in het licht van de recent gepubliceerde cijfers van 
de Nationale Bank van België? 

02.01  Gaby Colebunders (PVDA-

PTB): Les cotisations patronales 
pour le premier semestre de 2023 
ont été réduites pour compenser les 
indexations salariales. 
 
Comment le ministre évalue-t-il 
cette mesure au vu des chiffres ré-
cents de la Banque nationale de 
Belgique (BNB), dont il ressort que 
les entreprises réalisent des béné-
fices importants?  
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02.02 Minister Frank Vandenbroucke: Mijnheer Colebunders, ik denk 

dat dat goede beslissingen zijn. De Nationale Bank van België heeft een 
rapport over de evolutie van de winstmarges gepubliceerd. Daarin wordt 
gezegd dat de winstmarges een opwaartse trend kennen, ondanks de 
daling van de recentste statistieken waargenomen vanaf 2022. Daar zit-
ten een stuk nuance en compositie-effecten in, maar daar ga ik niet op 
door. 
 
Wat heeft de regering gedaan? Zij heeft er vooreerst voor gezorgd dat 
mensen die voor een bescheiden loon gaan werken, meer overhouden 
in hun portemonnee. Daarvoor hebben wij de persoonlijke bijdrage ver-
minderd. U bent daar toch voor, of bent u daartegen? 
 
De regering heeft ook, bec et ongles, het principe van de loonindexering 
verdedigd. Daar bent u toch ook voor? Laten we eerlijk zijn: op het hoog-
tepunt van de energiecrisis is het principe van de loonindexering zeer 
belangrijk gebleken, maar was het ook wel een kostenfactor voor de 
bedrijven. Zeer belangrijk is wat de OESO zegt over de evolutie van de 
reële lonen in ons land: over de hele OESO daalt de koopkracht van de 
lonen in het eerste kwartaal van 2023 ten opzichte van het eerste kwar-
taal van 2022 met 3,8 %. In Frankrijk bedroeg die daling 1,8 %, in Duits-
land 3,3 %, in de Scandinavische landen lag het percentage tussen 2,4 
en 8,4 %. In Nederland stegen de lonen met ocharme 0,4 %, terwijl bij 
ons de reële lonen gegroeid zijn met 2,9 %, in essentie dankzij de loon-
indexering. 
 
We hebben het voor bedrijven die onder druk stonden om de loonin-
dexering toe te passen, inderdaad gemakkelijker gemaakt door een 
eenmalige vermindering van de bijdrage en een uitstel van de bijdrage-
betalingen over het jaar 2023. Ik denk dat dat heel erg verantwoord is 
en dat de maatregel ook heel sociale doelstellingen ondersteunt. 
 

02.02  Frank Vandenbroucke, mi-

nistre: Il ressort du rapport de la 
BNB que les marges bénéficiaires 
augmentent, même si le tableau est 
un peu plus nuancé. Le gouverne-
ment a réduit les cotisations  
personnelles, de sorte que les per-
sonnes touchant un bas salaire en 
conservent une part plus impor-
tante. Il a défendu l'indexation des 
salaires envers et contre tout. Cette 
indexation a joué un rôle très impor-
tant pendant la crise énergétique, 
mais elle a aussi représenté un fac-
teur de coûts pour les entreprises. Il 
ressort des chiffres de l'OCDE que 
les salaires réels ont augmenté de 
2,9 % dans notre pays au cours du 
premier trimestre de 2023 en com-
paraison avec la même période en 
2022, et ce principalement grâce à 
l'indexation des salaires. Dans l'en-
semble de l'OCDE, le pouvoir 
d'achat a diminué de 3,8 % au cours 
de cette période. Nous avons fait en 
sorte que les entreprises qui étaient 
sous pression puissent appliquer 
plus facilement l'indexation des sa-
laires grâce à une réduction ponc-
tuelle des cotisations et à un report 
de paiement des cotisations pour 
l'année 2023. Il s'agit d'une mesure 
justifiée, qui soutient des objectifs 
sociaux.  
 

02.03  Gaby Colebunders (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, ik 

meende eerst dat u een verkeerd antwoord op mijn vraag aan het geven 
was. Pas op het einde had u het alsnog over de bijdrageverminderin-
gen. U hebt er in uw antwoord dus allerlei zaken bij betrokken, die totaal 
niks met uw beslissing te maken hebben. 
 
De Raad van State was echter erg kritisch voor de maatregel en 
noemde die zelfs mogelijke staatssteun. Wij hebben daarover al discus-
sies gehad. Ook de bedrijven die monsterwinsten maakten – u kent ze 
wel – hebben voordeel gehaald uit de maatregel. De bedrijven die echt 
hebben geleden onder de coronacrisis en die echt steun nodig hebben, 
zijn de kleine zelfstandigen, maar die zijn veel beter af met gerichte 
maatregelen, zoals een prijsplafond op energie. 
 
U praat dus volledig naast de kwestie. Uit de cijfers blijkt dat bedrijven 
monsterwinsten maken. U komt hier aandraven met de automatische 
loonindexering, maar dat heeft er totaal niks mee te maken. 
 

02.03  Gaby Colebunders (PVDA-

PTB): Le ministre fournit dans sa ré-
ponse différents détails sans aucun 
lien avec le sujet. Selon le Conseil 
d'État, on peut parler d'une aide 
d'État. Les entreprises ayant réalisé 
des bénéfices plantureux ont égale-
ment tiré profit de cette mesure. Les 
petits indépendants, qui ont grave-
ment souffert de la crise sanitaire, 
ont davantage besoin de mesures 
ciblées telles qu'un plafonnement 
des prix de l'énergie.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

03 Question de Gaby Colebunders à Frank Vandenbroucke (VPM Affaires sociales et Santé publique) 
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sur "La réforme des formes alternatives de rémunération" (55040059C) 

03 Vraag van Gaby Colebunders aan Frank Vandenbroucke (VEM Sociale Zaken en Volksgezondheid) 

over "De hervorming van de alternatieve verloningsvormen" (55040059C) 
 

03.01  Gaby Colebunders (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, mijn 

eerste vraag aan u ging over de verschillende loonsystemen in België. 
Toen dacht ik dat ik in u een partner had gevonden om die 82 
loonsystemen hard aan te pakken, maar ondertussen zijn die 82 
loonsystemen er 84 geworden. Dat kost de sociale zekerheid handenvol 
geld. In een studie van de RSZ en SD Worx spreekt men over een 
totaalbedrag van 10 miljard euro aan loonmassa. 
 
In het regeerakkoord staat de volgende passage: "Met betrekking tot de 
personenbelasting streeft de regering naar een vereenvoudiging waar-
bij aftrekposten, belastingverminderingen en uitzonderingsregimes zo 
veel mogelijk uitdoven en waarbij we een geleidelijke verschuiving or-
ganiseren van alternatieve verloningsvormen richting verloning in eu-
ro's". 
 
Mogen we nog een grondige hervorming verwachten, mijnheer de mi-
nister? Zult u die passage van het regeerakkoord nog uitvoeren, want 
de tijd begint te dringen? 
 

03.01  Gaby Colebunders (PVDA-

PTB): Entre-temps, la Belgique 
compte déjà 84 systèmes salariaux 
différents, ce qui coûte cher à la sé-
curité sociale; il est question d'une 
masse salariale d'au total 10 mil-
liards d'euros, d'après une étude de 
l'ONSS et de SD Worx. Dans l'ac-
cord de gouvernement, la Vivaldi 
s'est engagée, en ce qui concerne 
l'impôt des personnes physiques, à 
s'efforcer de supprimer progressive-
ment et autant que possible les dé-
ductions, les réductions d'impôt et 
les régimes d'exception, et à mettre 
en place un glissement progressif 
des rémunérations alternatives vers 
des rémunérations en euros. Pou-
vons-nous encore espérer quelque 
chose de cette réforme?  
 

03.02 Minister Frank Vandenbroucke: Als u het hebt over alternatieve 

verloningsvormen, dan raakt u natuurlijk aan een kwestie waarin ver-
schillende aspecten en ook tegenstrijdige belangen zitten. Het gaat over 
de vraag of we de sociale zekerheid adequaat financieren en of we een 
correcte opbouw van sociale rechten voor werknemers garanderen. Het 
gaat ook over het nettoloon van de werknemers en over de kosten en 
de concurrentiepositie van de ondernemingen. 
 
Ik ben zeker voorstander van een hervorming en die mag ook funda-
menteel zijn, maar ik ben wel altijd genuanceerd geweest in antwoorden 
over extralegale voordelen omwille van de complexe realiteit die daar-
achter zit. Een fundamentele hervorming gaat over sociale zekerheid, 
maar niet alleen daarover. Als we hierin iets ondernemen, heeft dat ook 
fiscale gevolgen in de personenbelasting, de vennootschapsbelasting 
enzovoort. 
 
Daarom stond in het regeerakkoord onder de titel Eerlijke fiscaliteit en 
correcte inning dat we een geleidelijke verschuiving zouden organise-
ren van alternatieve verloningsvormen naar een verloning in euro. Mijn 
collega Van Peteghem had in zijn blauwdruk voor een bredere fiscale 
hervorming dan ook voorzien in een hervorming van sommige van die 
extralegale voordelen, maar u weet dat die fiscale hervorming er jam-
mer genoeg niet is gekomen. 
 
Tijdens de besprekingen daarover waren wij steeds vragende partij om 
bepaalde extralegale voordelen, zoals aandelenopties en warrants, aan 
te pakken. Dat zijn immers grote voordelen voor een kleine groep men-
sen. Het was onze bedoeling dat de extralegale voordelen opnieuw zou-
den aansluiten bij wat initieel het doel was, namelijk werknemers binden 
aan hun onderneming door ze te belonen voor de groei van de onder-
neming. Dat is legitiem als doelstelling, maar dat is de jongste jaren 
volledig uitgehold. Aandelenopties en warrants zijn in veel gevallen lou-
ter een goedkope manier geworden om bepaalde werknemers binnen 

03.02  Frank Vandenbroucke, mi-

nistre: Les rémunérations alterna-
tives font intervenir différents as-
pects et des intérêts contradictoires: 
un financement adéquat de la sécu-
rité sociale, une constitution adé-
quate de droits sociaux pour les tra-
vailleurs, les salaires nets ainsi que 
les coûts et la compétitivité de nos 
entreprises. 
 
Je suis certainement favorable à 
une réforme, mais les avantages 
extralégaux dissimulent une réalité 
complexe et une réforme fonda-
mentale à cet égard a également 
toutes sortes de conséquences fis-
cales. C'est pourquoi ce passage fi-
gurait dans l'accord de gouverne-
ment. 
 
Le ministre Van Peteghem avait 
également prévu une réforme de 
certains avantages extralégaux 
dans son projet de réforme fiscale 
plus large, mais cela ne s'est mal-
heureusement pas concrétisé. Lors 
des discussions à ce sujet, nous 
souhaitions nous attaquer aux 
avantages extralégaux tels que les 
options sur actions et les warrants. 
Pour nous, les avantages extralé-
gaux doivent être reconnectés à 
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een onderneming meer loon te betalen zonder enige vorm van sociaal 
overleg binnen een onderneming en zonder dat daarop sociale bijdra-
gen worden betaald. 
 
Daarnaast ben ik ook vragende partij om voor alle extralegale voorde-
len, al dan niet toegekend via een cafetariaplan, vier algemene voor-
waarden in te voeren. Ten eerste, ze mogen niet worden toegekend ter 
vervanging van een bestaand loon waarop sociale bijdragen worden 
betaald. We willen dus een verbod op loonconversie. Ten tweede, ze 
moeten ingevoerd worden bij cao zodat sociaal overleg gegarandeerd 
is. Ten derde, ze moeten in absolute en relatieve termen begrensd wor-
den. Absoluut betekent dat men een maximaal jaarplafond heeft en re-
latief dat men een bepaald percentage van het aan bijdragen onderwor-
pen loon heeft, maar dat men niet meer kan hebben opdat de sociale 
bescherming van de werknemers en de financiering van de sociale ze-
kerheid niet onder druk komen te staan. Ten vierde, ze moeten aange-
geven worden bij de RSZ zodat de overheid eindelijk een volledig en 
correct zicht heeft op de omvang ervan en om die kennis te verzamelen 
niet langer bij private spelers zou moeten aankloppen. 
 

leur objectif initial, qui est de lier les 
travailleurs à leur entreprise en les 
récompensant pour la croissance 
de leur entreprise plutôt que de leur 
donner simplement un salaire plus 
élevé. 
 
Parallèlement, je demande que tous 
les avantages extralégaux soient 
soumis à quatre conditions géné-
rales. Ainsi, ils ne peuvent rempla-
cer des salaires existants sur les-
quels des cotisations sociales sont 
versées. Ils doivent être introduits 
par le biais d’une CCT afin de ga-
rantir la concertation sociale. Ils doi-
vent être plafonnés en termes abso-
lus et relatifs, c'est-à-dire avec un 
plafond annuel maximum et selon 
un seuil maximum qui préserve la 
protection sociale des travailleurs et 
le financement de la sécurité so-
ciale. Une obligation de déclaration 
doit être d’application auprès de 
l'ONSS dans une optique de trans-
parence.  
 

03.03  Gaby Colebunders (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, ik moet 

dus met andere woorden nog even wachten op het geleidelijke aanpak-
ken van de alternatieve verloningssystemen. Eigenlijk zegt u me hier 
dat er geen hervorming van de alternatieven zal komen. Dat betreur ik. 
 
Ik denk dat u ook wel fan bent van ons sociale zekerheidsstelsel. Uw 
mentors hebben daar in het verleden zwaar op ingezet. Dit slaat een 
stevige deuk in ons sociale zekerheidssysteem: 10 miljard euro aan 
loonmassa. En daarbovenop worden nog cadeautjes gedaan. 
 
Een paar weken geleden had ik iemand op mijn kantoor die 3.200 euro 
per maand netto verdiende. Die persoon is op de ziekte-uitkering terug-
gevallen en krijgt nog 1.200 euro. Het grootste deel van zijn loon waren 
premies. Als die premies niet in rekening worden gebracht voor het ziek-
tegeld, wordt dat ook niet gedaan voor het pensioen. Dat is de realiteit. 
Die mensen worden twee keer gepakt. 
 

03.03  Gaby Colebunders (PVDA-

PTB): Je déplore que cette réforme 
se fasse attendre, car cela coûte 
10 milliards d'euros de masse sala-
riale à notre sécurité sociale. Toutes 
ces primes ne sont pas prises en 
compte pour les indemnités de ma-
ladie ni même pour les pensions. 
Les travailleurs sont doublement 
dupés de la sorte.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

04 Question de Gaby Colebunders à Frank Vandenbroucke (VPM Affaires sociales et Santé publique) 

sur "Les revenus de la sécurité sociale" (55040061C) 

04 Vraag van Gaby Colebunders aan Frank Vandenbroucke (VEM Sociale Zaken en Volksgezondheid) 

over "De inkomsten van de sociale zekerheid" (55040061C) 
 

04.01  Gaby Colebunders (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, vorig 

jaar tijdens de bespreking van de beleidsnota met betrekking tot sociale 
zaken stelde u dat we niet dogmatisch mogen vasthouden aan het prin-
cipe dat de sociale zekerheid zichzelf moet kunnen financieren. Het was 
of is volgens u geen probleem dat de alternatieve financiering steeds 
toeneemt. 

04.01  Gaby Colebunders (PVDA-

PTB): À combien s'élevaient les re-
cettes de la sécurité sociale prove-
nant des cotisations sociales par 
rapport au PIB, en 2014 d'une part 
et en 2019 d'autre part? Quels sont 
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De PVDA is uiterst bezorgd over de inkomsten van de sociale zeker-
heid. Ik had graag enkele kerncijfers gekregen. 
 
Hoeveel bedroegen de inkomsten van de sociale zekerheid uit sociale 
bijdragen in verhouding tot het bbp in 2014 en in 2019? 
 
Hoeveel bedragen de inkomsten van de sociale zekerheid uit sociale 
bijdragen in verhouding tot het bbp in de periode waarvoor de meest 
recente cijfers ter beschikking zijn? 
 

ces chiffres par rapport au PIB au 
cours de la période pour laquelle les 
chiffres les plus récents sont dispo-
nibles?  
 

04.02 Minister Frank Vandenbroucke: Mijnheer Colebunders, in 2014 

was het aandeel van de bijdragen in het werknemersstelsel van de so-
ciale zekerheid in het bbp 11,38 %, in 2019 was het 10,8 %, in 2022 
was het 10,6 %, daarna steeg het naar 10,99 % in 2023. 
 

04.02  Frank Vandenbroucke, mi-

nistre: La part dans le PIB des coti-
sations dans le régime des salariés 
de la sécurité sociale était de 
11,38 % en 2014, 10,8 % en 2019, 
10,6 % en 2022 et 10,99 % en 
2023.  
 

04.03  Gaby Colebunders (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, ik denk 

dat u en ik op één vlak serieus van idee verschillen, namelijk met be-
trekking tot de zelffinanciering van de sociale zekerheid. Het sociaalze-
kerheidssysteem zou op termijn zelfbedruipend moeten zijn, was de 
idee bij de invoering ervan. Dat zeggen wij niet alleen. De vakbonden 
zeggen dat ook. Het is een van de eerste lessen die men krijgt bij de 
vakbond. Wanneer er meer geld komt uit de algemene middelen, wor-
den de inkomsten van de sociale zekerheid immers onderhevig aan het 
politieke spel. Dat is net wat mij ongerust maakt. 
 
Wie deel uit zal maken van de volgende regering, is nog niet bekend. Ik 
houd er alvast niet van om hier gekke stellingen te horen verkondigen, 
onder andere dat de uitdoving van de evenwichtsdotatie op tafel moet 
komen en dat er voortaan zou moeten worden beslist over meer midde-
len voor de sociale zekerheid met de duim omhoog of omlaag of met 
onthouding, zoals de Romeinse keizers ooit beslissingen namen. We 
moeten de sociale zekerheid veiligstellen en dat kan alleen als die zich-
zelf financiert. 
 

04.03  Gaby Colebunders (PVDA-

PTB): Le système de sécurité so-
ciale devait à terme devenir autosuf-
fisant – c'était l'idée lorsqu'il a été 
instauré. Nous ne sommes pas les 
seuls à le dire, les syndicats l'affir-
ment également.  
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

05 Question de Gaby Colebunders à Frank Vandenbroucke (VPM Affaires sociales et Santé publique) 

sur "L'extension de la période de salaire garanti" (55040067C) 

05 Vraag van Gaby Colebunders aan Frank Vandenbroucke (VEM Sociale Zaken en Volksgezondheid) 

over "De uitbreiding van de periode van gewaarborgd loon" (55040067C) 
 

05.01  Gaby Colebunders (PVDA-PTB): In juli verklaarde u in de pers 

plannen te hebben om de periode van het gewaarborgd loon uit te brei-
den van één naar twee maanden. De opbrengst van de maatregel zou 
420 miljoen euro bedragen, een bedrag dat de sociale zekerheid jaar-
lijks zou uitsparen en dat ten laste van de bedrijven komt. De PVDA 
heeft de afgelopen jaren herhaaldelijk gepleit voor een uitbreiding van 
de periode van het gewaarborgd loon. Het is positief dat er binnen de 
regering stemmen opgaan in die richting. U wees er ook terecht op dat 
een grotere financiële verantwoordelijkheid voor de gezondheid en het 
welzijn van het personeel de bedrijven zal aanzetten tot meer preventie. 
In landen als Duitsland of Luxemburg nemen bedrijven ook langer dan 
één maand het loon van uitgevallen werknemers voor hun rekening. In 

05.01  Gaby Colebunders (PVDA-

PTB): Le ministre a proposé précé-
demment d'étendre la période du 
salaire garanti pour la porter de un 
à deux mois, ce qui permettrait à la 
sécurité sociale d'économiser 
420 millions d'euros par an. Une 
plus grande responsabilité finan-
cière en matière de santé et de 
bien-être du personnel inciterait les 
entreprises à accorder davantage 
d'attention à la prévention. 
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Nederland is dat zelfs twee jaar. 
 
Denkt u inmiddels ook dat de huidige responsabilisering van de bedrij-
ven al te beperkt is, en dat een brede, eenvormige maatregel zoals deze 
nodig is om de bedrijven aan te zetten tot meer preventie? Waar staat 
u nu met dat idee? Bent u een concrete piste aan het uitwerken? 
 
Kunt u uitleggen hoe u het bedrag van de maatregel berekend hebt? 
Kunt u eventueel de berekeningen bezorgen aan het Parlement? 
 
Waarom pleit u ervoor om met de uitgespaarde 420 miljoen euro de pa-
tronale lasten te verlagen? Welke effecten verwacht u daarvan op het 
vlak van preventie en tewerkstelling? Bent u tegen het idee om derge-
lijke inkomsten binnen de sociale zekerheid te houden, als een verster-
king van het financieringsmodel? 
 

 
Où en est cette piste de réflexion? 
Comment le montant a-t-il été cal-
culé? Pourquoi le ministre souhaite-
t-il ainsi réduire les charges patro-
nales? Quelle serait l'incidence de 
cette mesure en termes de préven-
tion? Que pense-t-il du maintien de 
ces recettes au sein de la sécurité 
sociale en vue du renforcement du 
modèle de financement?  
 

05.02 Minister Frank Vandenbroucke: Ik heb inderdaad geopperd in 

de regering om een algemene financiële responsabilisering door te voe-
ren. Ik heb dat ook publiek bevestigd, maar mijn voorstel verschilt op 
twee punten van wat u zegt. U hebt natuurlijk geen heel precies voorstel 
op tafel gelegd, dat moet ook niet. Wat u zegt, verschilt op twee punten 
met wat ik in mijn hoofd had.  
 
Allereerst zou ik niet zo maar het gewaarborgd loon verlengen. Ik stel 
voor dat in de periode na het huidige gewaarborgd loon gedurende een 
bepaalde periode, bijvoorbeeld van de vijfde tot de achtste week pri-
maire arbeidsongeschiktheid, de financiële kostprijs van de toegekende 
uitkering gedragen wordt door de betrokken werkgever, of toch alleszins 
in grotere bedrijven. Dat betreft dus de kostprijs van de uitkering die 
volgt op het gewaarborgd loon.  
 
Ten tweede heb ik gezegd dat dat bedrag niet naar de staatskas of de 
sociale zekerheid moet gaan. Men kan dat eigenlijk teruggeven aan de 
verzamelde bedrijven door een algemene lastenvermindering. Het re-
sultaat is dan dat een bedrijf dat het beter doet dan gemiddeld inzake 
het aan het werk houden van mensen en het voorkomen dat ze ziek 
worden, een voordeel zal hebben. Een bedrijf dat het slechter doet dan 
het gemiddelde, zal een nadeel ondervinden. Zo verschuift gewoon de 
balans, zonder dat de verzamelde bedrijvensector iets moet bijdragen 
aan de schatkist of de sociale zekerheid. Dat was mijn idee.  
 
U hebt zelf in het Parlement gehoord dat er weerstand werd geboden. 
Volgens mij ten onrechte. Ik denk dat zo een mooie, algemene respon-
sabilisering zou ontstaan, aanvullend bij wat we nu hebben. Nu hebben 
we een systeem dat vooral is gericht op uitval in langdurige ziekte. Dat 
we ons vooral richten op langdurige ziekte, is volgens mij goed. U bent 
het daar niet mee eens. Met mijn voorstel zou iets sneller worden ge-
responsabiliseerd. Zodra mensen de periode van gewaarborgd loon 
overschrijden, zou men zich afvragen of het in het desbetreffende be-
drijf meer gebeurt dan elders.  
 
Er was geen eensgezindheid. Ik denk dat we ondertussen een goed 
beleid voeren. Ik sluit niet uit dat ik daar later nog op terugkom. Dat zal 
echter bij een volgende regeringsvorming moeten zijn, en niet meer 
vóór de verkiezingen. Het beleid dat we nu in de steigers hebben gezet, 
wil ik nu maximaal, krachtig uitvoeren. We hebben toch belangrijke din-
gen in de steigers gezet, en daar verschillen we een beetje van mening 

05.02  Frank Vandenbroucke, mi-

nistre: J'ai effectivement lancé l'idée 
de mettre en œuvre une responsa-
bilisation financière générale. Ma 
proposition ne porte toutefois pas 
sur la prolongation du salaire ga-
ranti, mais sur les coûts liés aux al-
locations subséquentes. Ces coûts 
pourraient être supportés par l'em-
ployeur, du moins dans les grandes 
entreprises. 
 
Je n'ai pas pour objectif d'enrichir 
les caisses de l'État ou de la sécu-
rité sociale. Accorder une réduction 
des charges aux entreprises permet 
de récompenser celles qui obtien-
nent de bons résultats en matière 
de prévention de maladie de leurs 
travailleurs, tandis que celles qui 
présentent de moins bons résultats, 
en subiront les conséquences. Ce 
faisant, il est possible de pratiquer la 
responsabilisation à un stade plus 
précoce c'est-à-dire dès la fin de la 
période de salaire garanti. 
 
Malheureusement, cette mesure ne 
fait pas l'unanimité. Je continuerai 
dès lors à exécuter au maximum la 
politique adéquate que nous avons 
mise en chantier en ce qui concerne 
les malades de longue durée. Il sera 
possible de revenir sur cette propo-
sition lors de la formation d'un pro-
chain gouvernement.  
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over. Ik denk dat we werk genoeg hebben, als we heel goed willen im-
plementeren wat in de steigers staat.  
 

05.03  Gaby Colebunders (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, u hebt 

het gewaarborgd loon op tafel gelegd in de regering, maar niet de alge-
mene financiële responsabilisering of een exact voorstel. De verlenging 
van de periode van het niet-gewaarborgd loon, de periode na het huidig 
loon, de tweede maand, financiële kosten, de uitkeringen en noem maar 
op, daarvoor kijkt u naar de werkgevers en de grote bedrijven. U zegt 
echter dat u dat aan de bedrijven wil teruggeven via een lastenvermin-
dering. De rode draad in uw uiteenzetting is dus dat u met de maatregel 
omtrent het gewaarborgd loon wel naar buiten bent gekomen, dat u ge-
probeerd hebt om het in de regering te bespreken, maar dat u het lelijk 
in uw gezicht hebt teruggekregen. 
 

05.03  Gaby Colebunders (PVDA-

PTB): Je constate que l'idée suggé-
rée ne sera pas matérialisée.  
 

05.04 Minister Frank Vandenbroucke: Voor alle duidelijkheid, ik heb 

dat gewoon in de regering ter bespreking voorgelegd. Iemand anders 
heeft het naar buiten gebracht, waarna ik het bevestigd heb. 
 

 

05.05  Gaby Colebunders (PVDA-PTB): Met andere woorden, het zal 

niet doorgaan. 
 

 

05.06 Minister Frank Vandenbroucke: Nee. 

 

 

05.07  Gaby Colebunders (PVDA-PTB): U hoopt dus op een volgende 

regering. De ervaring leert ons echter dat het lang kan duren voor we 
een nieuwe federale regering hebben. 
 

05.07  Gaby Colebunders (PVDA-

PTB): En outre, comme il est de no-
toriété publique, un nouveau gou-
vernement se fait souvent attendre 
longtemps dans ce pays. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
La présidente: Les questions nos 55039838C et 55039844C de M. Van 
der Donckt sont transformées en questions écrites. 
 

De voorzitster: De vragen 
nrs. 55039838C en 55039844C van 
de heer Van der Donckt worden om-
gezet in schriftelijke vragen.  
 

La réunion publique de commission est levée à 14 h 07. 
De openbare commissievergadering wordt gesloten om 14.07 uur. 
 

 


